
کاهش 10 میلیارد دلاری قاچاق کالا با راه اندازی سامانه 
جامع گمرگی

رییس کل گمرک ایران، راه اندازی سامانه جامع گمرگی را عامل 
مهم کاهش 10 میلیارد دلاری قاچاق کالا و رسیدن از 25 به 15 میلیارد 

دلار عنوان کرد.
»مسعود کرباسیان« امروز )سه شنبه( در مراسم رونمایی از قابلیت 
گمرک  های  همایش  مرکز  محل  در  گمرک  جامع  سامانه  جدید  های 
به  از مرحله ورود  این سامانه، رصد کالاها  اندازی  راه  با  افزود:  مهرآباد 

کشور، تولید و مصرف امکانپذیر شد.
از  خارج  انبارهای  مساله  فقط  مقوله  این  در  کرباسیان،  گفته  به 
گمرک باقی مانده تا با سازمان هایی که با قاچاق کالا مبارزه می کنند، 
تبادل اطلاعات کنیم و آنها با بهره برداری از انبارها قادر به استفاده از 

این اطلاعات باشند.
وی افزود: به طور نمونه کشف تعداد زیادی سرور توسط واجا)وزارت 
اطلاعات( در هفته گذشته از طریق سامانه جامع گمرک امکان پذیر شد.
رییس کل گمرک ایران یادآور شد: هم اکنون گمرکات کشور به این 
سامانه متصل شده، رویه های گمرکی بر همین مبنا قرار گرفته و سیستم 

کاغذی کنار گذاشته شده است.
سبز  کانال  امروز  دارایی،  و  اقتصادی  امور  وزیر  معاون  گفته  به 
گمرکی ایران با کشور روسیه راه اندزای شده که 15 درصد بخشودگی 

تعرفه فعالان مجاز اقتصادی را به دنبال داشته است.
به گزارش ایرنا، بر اساس پروتکل تسهیل گمرکی بین ایران و روسیه 
)کریدور سبز( صادرکنندگان و واردکنندگان می توانند با طی فرآیندی 

مشخص نسبت به تبادل کالاهای تجاری با روسیه اقدام کنند.
منظور  به  روسیه  و  ایران  میان  گمرکی  سبز  کریدور  تفاهم نامه 
به  امسال  ماه  اردیبهشت  بین دو کشور  تجاری  تبادل کالاهای  تسهیل 
امضای »مسعود کرباسیان« رییس کل گمرک ایران و »آندره بلیانینوف« 

رئیس سازمان فدرال گمرک روسیه در تهران رسید.
توسط  شرایط  واجد  های  شرکت  معرفی  شامل  نامه  تفاهم  این 
معاونت فنی و امور گمرکی، اخذ تعهد از شرکت های مشمول با هدف 
جلوگیری از هر گونه تخلف گمرکی، ارسال اطلاعات همزمان با اظهاریه 
گمرک روسی، دریافت تاییدیه از گمرک روسیه مبنی بر پذیرش اطلاعات 
و اطلاع رسانی به متقاضی و اختصاص کانال سبز برای اشخاص مشمول 
پروژه کرویدور تسهیل )سبز( گمرکی، روش اجرایی پروتکل تسهیل سبز 

گمرکی در بخش صادرات است.
کرباسیان همچنین از راه اندازی این کانال با کشور آذربایجان و در 
یادآوری کرد: درگاه و دروازه  با ترکیه خبر داد و  دستور کار بودن آن 
مشترک با کشورهای همسایه و حتی دورتر مانند چین راه اندازی شده 

است.
************

بازرسی فیزیکی ۴0 درصد از محموله های وارداتی به کشور 
سرپرست دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات گمرک ایران تاکید کرد 
بازرسی  از محموله های وارداتی به کشور  که در حال حاضر ۴0 درصد 

فیزیکی می شوند.
دنیا  اظهارکرد: هم اکنون،  تجارت  به بحث تسهیل  اشاره  با  خیالی 
به سمتی می رود که با بحث مدیریت ریسک، تسهیل تجارت را مدنظر 
از  ایران در حال حاضر ۴0 درصد  قرار می دهد و در این راستا گمرک 

محموله های ورودی به ایران را به صورت فیزیکی بازرسی می کند.
شده   روز  به  اطلاعات  و  داده ها  تحلیل  تازه ترین  به  اشاره  با  وی 
داد:  ادامه  کشور،  سراسر  گمرکات  در  گمرکی  کنترل های  وضعیت  از 
سامانه های گمرک و پنجره واحد تجارت فرامرزی با هدف مکانیزاسیون 
تمامی رویه های  گمرکی شکل گرفته  است، به  طوری که تبادل اطلاعات 

الکترونیک و تعامل با سایر سازمان ها را پوشش می دهد.
بیان  با  ایران  ارتباطات گمرک  و  اطلاعات  فناوری  دفتر  سرپرست 
کشور  داخل  در  را  کالا  رصد  فرایندهای  تجارت،  جامع  سامانه  اینکه 
با  اطلاعات  تبادل  به  تجارت  جامع  سامانه  این  گفت:  می کند،  بررسی 

سامانه های سایر دستگاه ها می پردازد.
خیالی تصریح کرد: وقتی کالایی وارد کشور می شود سامانه جامع 
تجارت سایر دستگاه ها را به یکدیگر متصل می کند و در عین حال خود 
سازمان گمرک دو مسئولیت مهم تسهیل تجارت و کنترل و نظارت بر 

ورود وخروج کالاها را بر عهده دارد.
وی افزود: در بحث کنترل و نظارت بر ورود و خروج کالاها طبیعی 
از  را  وارد کشور می شوند  تمام محموله هایی که  بخواهیم  اگر  است که 
طریق دستگاه های ایکس ری مورد بازرسی قرار دهیم، در روز تنها چند 

دستگاه کانتینر را می توانیم، بازرسی کنیم.
به گفته سرپرست دفتر فناوری اطلاعات و ارتباطات گمرک ایران 
بازرسی  تجهیزات  به  مجهز  ایران  عمده  و  مهم  گمرکات  درحال حاضر 

هستند.
بنادر کشور  با سازمان  خیالی همچنین درخصوص مشکل گمرک 
نیز، تصریح کرد: توانسته ایم تبادل اطلاعات را به صورت برخط داشته 
باشیم و در این تعامل، قبض انبارها را به صورت مکانیزه دریافت می کنیم  
اتفاق  انبار  قبض  روی یک شماره  مجدد  اظهار  قبض ها،  این  قفل  با  تا 

نیفتد.
************

قوانین مازاد، فضای کسب و کار را با چالش مواجه می کند 
رئیس شورای سیاستگذاری و رئیس فراکسیون ایران در افق 1۴0۴ 
با  مازاد  قوانین  بیشترین  دارای  که  کشوری   10 ردیف  در  ایران  گفت: 
تفاسیر متفاوت هستند، قرار دارد.رحیم زارع در دومین همایش چشم 
انداز کسب و کار و کارآفرینی در افق 1۴0۴ افزود : وجود این گروه از 
قوانین علاوه بر مواجه کردن فضای کسب و کار با چالش ، بسیاری از 
سرمایه گذاران را نسبت به آینده نا امید می کند .وی گفت: ما در برنامه 
ششم توسعه هرچند از برخی مواد آن رضایت نداشتیم اما بعنوان ریل 
گذار توسعه کشور تلاش کردیم تا نظرات و دیدگاههای بخش خصوصی 
را در این برنامه لحاظ کنیم. زارع با بیان اینکه ما از نظر فضای کسب و 
کار از میان 192 کشور دنیا در رتبه 120 قرار داریم افزود: این درحالی 
است که جایگاه ما در این حوزه نسبت به سال گذشته 2 رتبه تنزل یافته 
مهمترین  کار  و  فضای کسب  و  از بخش خصوصی  لذا حمایت  و  است 

موضوعی است که در قالب این همایش به ان توجه داریم .
************

ضرب الاجل دوماهه برای سازندگان آسانسور
سازندگان  و  نصابان  به  هشدار  ضمن  تهران  استاندارد  مدیرکل 
به منظور رفع  تعیین ضرب الاجلی دو ماهه  از  آسانسورهای بی کیفیت، 

نقص این آسانسورها خبر داد. 
زمان  به عنوان  ابتدای سال 1۳9۶  این که  به  اشاره  با  بیات  مسلم 
شده  تعیین  بی کیفیت  و  نقص  ی  دارا  آسانسورهای  برای  ضرب الاجل 
بازدید  سه بار  از  پس  چنانچه  آینده  سال  ابتدای  از  کرد:  اعلام  است، 
نقص آسانسورها برطرف نشود برای بار چهارم بازدیدی نخواهیم داشت 
و  طراحی  پروانه  و  حذف  مجاز  نصابان  فهرست  از  آسانسور  سازنده  و 
مونتاژ شرکت متخلف نیز باطل می شود. وی ادامه داد: با تاثیر کارگروه 
استانداردسازی استان تهران مدیران دستگاه های اجرایی مکلف به انجام 
توسط  خود  متبوع  دستگاه های  آسانسورهای  ماهانه  تعمیر  و  سرویس 
سرویس کاران مجاز شدند. همچنین قرار بر این شد بازرسی سالانه توسط 
شرکت های بازرسی تایید صلاحیت شده به وسیله سازمان ملی استاندارد 
ایران در دستور کار قرار گیرد.مدیر کل استاندارد تهران همچنین با اشاره 
به این که هماهنگی هایی میان قوه قضاییه و قوه مجریه صورت پذیرفته 
است تا حوادث کمتری از سوی آسانسورها پدید آید، عنوان کرد: در این 
راستا همکاری خوبی میان اداره کل استاندارد و اتحادیه صنف آسانسور 
و تولیدکنندگان و تعمیرکاران وسائل الکترومکانیکی تهران و همچنین 
سندیکای مربوطه به منظور ساماندهی آسانسورهای شهر تهران صورت 
آسانسورها،  از  اطلاعاتی  بانک  تهیه  از  همچنین  بیات  است.  پذیرفته 
تولیدکنندگان و تعمیرکنندگان این صنف خبر داد و گفت: هر دستگاه 
آسانسور که بخواهد ایمنی های لازم را داشته باشد باید به صورت ماهانه 

سرویس و تعمیر شود و سالانه مورد بازدید و بازرسی قرار گیرد.

خبراخبار

امور  در  وزیر  مقام  قائم 
سازمان  کل  رییس  و  تجارت 
توسعه تجارت ایران گفت: احداث 
۴ مرکز فروشگاهی با حظور مراکز 
در  کشور  خصوصی  بخش  موفق 
هدف  کشورهای  در  زمینه  این 
برای  خوبی  بازار  که  آفریقایی 
خواهان  و  شده  محسوب  ایران 
محصولات ساخت ایران می باشند 

را با جدیت دنبال می کنیم. 
مجتبی خسروتاج؛ در جلسه 
آفریقا  ستاد  اقتصادی  کمیسیون 
معدن  صنعت،  وزیر  با حضور  که 
در  آن  عضو  اعضای  و  وتجارت 
دستگاههای اجرایی کشور برگزار 
شده بود، با اعلام این خبر افزود: 
بازاریابی  به  مربوط  مطالعات 
های  پتانسیل  شناخت  همچنین 
آفریقایی  کشورهای  تجاری 
های  بندی  تقسیم  به  توجه  و 
کشورهای هدف ایران به شمال ، 
غرب، شرق، جنوب و مرکز آفریقا 
لازم  نیازسنجی  در  تواند  می 

بازارهای آفریقا و صادرات به این 
کشورها کمک کند. 

صندوق  خسروتاج؛  گفته  به 
های  اتاق  صادرات،  ضمانت 
بازرگانی، فعالان بخش خصوصی، 
اقتصادی،  های  رایزن  تجار، 
ایران،  صادرات  ضمانت  صندوق 
بازاریابی جملگی می  های  هیات 
توانند به عملیاتی تر شدن توسعه 
کشورهای  با  اقتصادی  روابط 

آفریقا را محقق سازند. 
سرگیری   افزود:از  وی 
عنوان  با  بانکی   های  فعالیت 
با  اقتصادی  روابط  زیرساخت 
کشورهای آفریقایی پس از دوران 
بانکی  شعبات  ایجاد  و  برجام 
ی  شده  مطالعه  کشورهای  در 
اسلامی  جمهوری  به  آفریقایی 
ر  بازارهای  در  حضور  برای  ایران 

قابتی کمک می کند. 
توسعه  سازمان  کل  رییس 
تجارت ایران یادآور شد: پذیرفتن 
عضویت جدید اتاق های بازرگانی 

 ، درمان  و  بهداشت  وزارت 
در  سفرا  اقتصادی،  های  رایزن 
آفریقا   ستاد  اقتصادی  کمیسیون 
به غنی شدن هرچه یشتر نظرات 
پیشنهادی به منظور ارتباط سریع 
ضرورت  آفریقایی  کشورهای  با 

دارد. 
تامین  گفت:  ادامه  در  وی 
و  داخلی  بانکهای  از  مالی  منابع 
در اختیار گذاشتن آنها برای تجار 
جهت تشویق برای انجام مراودات 
آفریقایی  کشورهای  با  بازرگانی 
همچنین تعزام هیات های تجاری 
آفریقایی،  هدف  کشورهای  به 
 ، هوایی  نقل  و  حمل  برقراری 
اروپایی  شعب  از  گرفتن  کمک 
در آفریقا برای احداث بانک های 
مهمترین  از  قاره  این  در  ایرانی 
در  بایست  می  که  است  مواردی 

این ستاد دنبال شود. 
است:  گفتنی 
ستاد  اقتصادی   دبیرکمیسیون 
آفریقا در گزارش خود در جلسه 

نظیر:  مواردی  به  امروز  صبح 
دلاری  میلیون   ۳75 ارزش 
صادرات ایران در 8 ماهه امسال 
این  نیاز  آفریقایی،  به کشورهای 
و  سیمان    ، دارو  به  کشورها 
ضرورت  ایرانی،  پتروشیمی  مواد 
بازار مصرف  بدست گیری حجم 
آفریقا  قاره  دلاری  میلیارد   ۶00
و  ترکیه  چین،  رقبای  حذف  و 
هند، ضرورت صدور خدمات فنی 
و مهندسی در کشورهای محروم 
آفریقا ، توجه به کشورهای هاب 

لازم  ریزی  برنامه  و  آفریقا  قاره 
های  کنسرسیوم  تشکیل  آنها،  با 
آفریقایی،  کشورهای  با  صادراتی 
خطوط  اندازی  راه  ضرورت 
و  کشتیرانی  منظم  و  مستقیم 
حدف تعرفه های زائد ، ضرورت 
 ، مستقیم  پروازهای  برقراری 
در  و  اعتباری  خطوط  برقراری 
قاره  به  استراتژیک  نگاه  نهایت 
ایران  آفریقا که توسعه اقتصادی 
شود،  می  تر  عملی  آن  گرو  در 

مطرح شد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت 
منافع  اینکه  بر  تاکید  با  کشور 
تضاد  در  زیست  محیط  با  صنعت 
وزارتخانه  این  اقدامات  نیست، 
هوا  آلودگی  کاهش  زمینه  در  را 
زمینه  در  گفت:  و  کرد  تشریح 
ارتقای صنعت توأم با حفظ محیط 
زیست باید از تجربیات بین المللی 

استفاده کنیم.
در  نعمت زاده  محمدرضا 
همایش روز هوای پاک که با شعار 
با هم به سوی هوای پاک در محل 
زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
معاون  ابتکار  معصومه  حضور  با 
سازمان  رئیس  و  رئیس جمهور 
برگزار  زیست  محیط  از  حفاظت 
پیام  امیدواریم  کرد:  اظهار  شد، 
سوی  به  هم  »با  پاک  هوای  روز 
فرهنگ  عنوان  به  پاک«  هوای 
همگانی در جامعه ما برای رسیدن 
به هوای پاک و سالم نهادینه شود 
به  دستیابی  که  بدانند  همه  و 
سازمان  یک  عهده  از  پاک  هوای 

خارج است.
وی ضمن تسلیت درگذشت 
رفسنجانی گفت:  آیت الله هاشمی 
ایشان مجاهدی بزرگوار، یار امام، 
خیرخواه مردم و مرد توسعه و کار 

بودند.
وزیر صنعت با اشاره به اینکه 
برای  نیاز  مورد  عنصر   5 از  یکی 
است  پاک  هوای  انسان  حیات 
بدون  هفته ها  انسان  کرد:  اظهار 
می تواند  آب  بدون  روزها  و  غذا 
هوا  بدون  ولی  کند  زندگی 
دقیقه  چند  از  بیشتر  نمی تواند 
پاک  هوای  اگر  حال  بیاورد.  دوام 
دقیقه  چند  این  کنیم  آلوده  را 
قطعا کاهش پیدا می کند. بنابراین 
پدیده  یک  هوای  به  دستیابی 
ضروری برای زیست سالم توام با 

شادابی است.
اینکه بشر  با بیان  نعمت زاده 
سمت  به  تکنولوژی  با  امروزه 
کرده  حرکت  هوا  آلودگی  کاهش 
است، گفت: به عنوان کسی که 5 
دهه در بخش صنعت فعال است، 
تا  را داریم  توان لازم  اعتقاد دارم 
بهترین  تولید  و  طراحی  ضمن 
طوری  را  فرآیندها  محصولات، 
به  صدمه ای  که  کنیم  طراحی 
محیط زیست وارد نشود. زمانی در 
خودروها 20 لیتر سوخت مصرف 
می شد ولی امروز این میزان به ۴ 
بنابراین  است.  رسیده  لیتر   5 یا 
می توانیم محصولی طراحی کنیم 
حفظ  خوب،  کیفیت  ضمن  که 

محیط زیست را نیز محقق کند.
برنامه های وزارت صنعت 

مطابق با سیاست های کلی 
نظام در محیط زیست است

در  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
تجارت  و  معدن  صنعت  وزارت 
دستگاه ها  همه  کمک  با  کشور 
محیط  حفاظت  سازمان  ویژه  به 
حفظ  منظور  به  اقداماتی  زیست 
داده ایم،  انجام  زیست  محیط 
خوبی  کارهای  اینکه  با  گفت: 
حاضر  شرایط  از  شده،  انجام 
راضی نیستم و انتظارات بیشتری 
نظام  کلی  سیاست های  دارم. 
الگوی  زیست  محیط  حوزه  در 
برنامه ها  تدوین  وزارت صنعت در 
یازدهم  دولت  همچنین  است. 
آلودگی  کاهش  برای  مصوبه هایی 
نیز  صنعت  وزارت  که  داشته  هوا 
کرده  آن  اجرای  به  ملزم  را  خود 

است.
با اشاره به تدوین، ابلاغ  وی 
سیاست های  شدن  اجرایی  و 
در  صنعت،  وزارت  در  پیشگیرانه 
سال 1۳9۳ گفت: این سیاست ها 
نقشه راه HFE را طراحی کرده 
که هوای پاک را نیز در برمی گیرد. 
در  راهبردی  برنامه های  همچنین 
وزارت  در  زیست محیطی  مسائل 
طرح  است.  شده  تهیه  صنعت 
و  تهیه   HFE مدیریت  جامع 

تدوین شده است.
بحث جهانی محیط 
زیست دیگر یک بحث 

امپریالیستی نیست
بر  تاکید  با  نعمت زاده 
انجام  در  همگرایی  ضرورت 
حوزه  در  ویژه  به  فعالیت ها 
بحث  کرد:  اظهار  زیست  محیط 
به  مربوط  نه تنها  زیست  محیط 
یک دستگاه نیست بلکه طی 20 
سال گذشته به یک بحث جهانی 
انقلاب  اوایل  است.  شده  تبدیل 
زیست  محیط  بحث  شدن  مطرح 
این  جهانی  بحث  یک  عنوان  به 
کشورهای  که  می شد  تلقی  طور 
سر  بر  دارند  قصد  امپریالیستی 
کلاه  نیافته  توسعه  کشورهای 
این طور  دیدیم  بعد  ولی  بگذارند 

نیست و بحث محیط زیست واقعا 
است.  مهم  و  جهانی  بحث  یک 
با  باید  هم  بحث  این  در  بنابراین 

مذاکرات بین المللی پیش برویم.
ایجاد  به  اشاره  با  نعمت زاده 
ستاد  در  تشکیلاتی  ساختارهای 
و  صنایع  زمینه  در  استان ها  و 
کرد:  اظهار  صنعتی  شهرک های 
واحد صنعتی در شهرک های   ۳8
توان  که  هستند  مستقر  صنعتی 
برای  را  لازم  مالی  توان  و  علمی 
و  زیست  محیط  مسائل  به  توجه 
زیست  محیط  کارشناس  گرفتن 
این  خود  صنعت  وزارت  ندارند. 
است  گرفته  عهده  بر  را  وظایف 
آتش نشانی  اتومبیل  استقرار  از  و 
با  را  این صنایع  فاضلاب  بحث  تا 

جدیت دنبال می کند.
تولید موتورهای کم مصرف 

سه سیلندر به زودی
وزیر صنعت با تاکید بر اینکه 
جزو  را  زیست  محیط  مسائل 
صنعت می دانیم، گفت: همان طور 
و  باکیفیت  و  خوب  تولید  که 
ماست،  وظایف  مشتری  رضایت 
تولید توأم  حفظ محیط زیست و 
بخشی  زیست محیطی  مسائل  با 
بخش  در  است.  ما  وظایف  از 
با کمک شرکت های  خودروسازی 
آلمانی و اتریشی در حال طراحی 
سیلندر  سه  کم مصرف  موتورهای 
بازار  وارد  آینده  در  که  هستیم 
می توانند  موتورها  این  می شوند. 
با مصرف کمتر از 5 لیتر سوخت 
آینده  خودروهای  محرکه  نیروی 
تولید  مقدمات  دهند.  تشکیل  را 
این موتورها در حال فراهم شدن 

است.
به  اشاره  با  صنعت  وزیر 
برنامه های آموزشی در استان های 
کرد:  اظهار  صنایع  برای  مختلف 
صنایع  آنلاین  و  برخط  پایش 
هوای  و  آب  خروجی  و  بزرگ 
از ۳00  بیش  می شود.  انجام  آنها 
با همکاری سازمان  واحد صنعتی 

این  در  زیست  محیط  حفاظت 
هستند.  فعالیت  حال  در  مورد 
شناسنامه  صنایع،  برای  همچنین 
شاخص   80 با  زیست محیطی 
دیده شده است که در حال ترویج 

آن هستیم.
اینکه  به  اشاره  با  وی 
استانداردهای  بروزرسانی  در 
با  کارخانجات  و  بزرگ  واحدهای 
محیط  حفاظت  سازمان  همکاری 
داده ایم،  انجام  اقداماتی  زیست 
امسال  استانداردها  این  افزود: 
شد  اجرایی  و  رسیده  تصویب  به 
با کمک  همچنین سعی می کنیم 
سازمان محیط زیست در انتخاب 
واحدهای سبز امسال و سال  آینده 

این استانداردها را رعایت کنیم.
ایجاد ۸۰ استاندارد اجباری 

خودرو تا ابتدای سال ۹۷
نعمت زاده با اشاره به اینکه تا 
اجباری  استاندارد  چند  سال  آخر 
اضافه می کنیم  به خودروها  جدید 
گفت: اوایل سال 97، 80 استاندارد 
اجباری خودرو ایجاد خواهیم کرد. 
گذشته  سال  ابتدای  از  همچنین 
محقق   ۴ یورو  خودروهای  تولید 
شد در حال حاضر نیز زمینه تولید 
یورو 5 را آماده کرده ایم. خودروهای 
وارداتی نیز تنها باید استاندارد یورو 

5 داشته باشند.
وی با تاکید بر اینکه باید به 
سمت جهانی شدن در همه ابعاد 
حرکت کنیم، گفت باید برای رشد 
در مسائل علمی و تجاری به سمت 
جهانی شدن حرکت کنیم. بدون 
یک  در  که  است  این  مثل  دنیا 
همچنین  می کنیم.  زندگی  قفس 
استانداردها  ارتقای  در  است  لازم 

با دنیا تعامل داشته باشیم.
به  اشاره  با  صنعت  وزیر 
اینکه ۴0 هزار تاکسی در سراسر 
گفت:  است،  شده  وارد  کشور 
تهران  در  تاکسی ها  این  تعداد 
بتوانیم  امیدواریم  است.  هزار   15
برسانیم.  هزار   ۶0 به  را  عدد  این 

نیز  اتوبوس ها  جایگزینی  برای 
مختلف  بخش های  با  رایزنی هایی 
سازمان  و  کشور  وزارت  جمله  از 
برنامه و بودجه داشته ایم. قرار بود 
برای جایگزینی اتوبوس ها یارانه ای 
نگرفته  هنوز شکل  که  اعطا شود 
وگرنه می توانستیم چهره حمل و 
سایر  و  تهران  در  را  عمومی  نقل 

کلانشهرها تغییر دهیم.
تولید موتورسیکلت انژکتوری 

در کشور آغاز شده است
وزیر صنعت با اشاره به توقف 
موتورسیکلت های  شماره گذاری 
سال  دوم  نیمه  از  کاربراتوری 
ثبت  تیرماه  از  کرد:  اظهار   95
کاربراتوری  موتورهای  سفارش 
حاضر  حال  در  کردیم  متوقف  را 
تولید موتورسیکلت های انژکتوری 
آغاز شده و گزارش بیش از 100 
شده  ارائه  انژکتوری  موتور  نوع 
موتور  انجین  داریم  سعی  است. 
انژکتوری را در داخل کشور تولید 

کنیم.
تصویب دستورالعمل 

حمایت از ساخت و استفاده از 
خودروهای برقی و هیدرید در 

دست بررسی دولت
مورد  در  نعمت زاده 
هیدریدی  و  برقی  خودروهای 
 ،9۳ سال  ابتدای  از  کرد:  اظهار 
برقی و  بازرگانی خودروهای  سود 
هیدریدی را به صفر رساندیم. این 
خودروها  این  که  است  حالی  در 
بازرگانی  سود  درصد   ۴5 حدود 
تجربیات  با کمک  دارند. همزمان 
از  حمایت  دستورالعمل  جهانی 
خودروهای  ساخت  و  استفاده 
به  و  تدوین  را  هیدرید  و  برقی 
دولت ارائه کردیم. هنوز این طرح 
همچنین  نرسیده.  تصویب  به 
لازم  زیرساخت های  تهیه  نحوه 
طور  به  که  کردیم  مشخص  را 
غیررسمی آغاز شده است. از اول 
سال 15 هزار موتورسیکلت برقی 

تولید و عرضه شده است.
وزیر صنعت با تاکید بر اینکه 
هیچ  به  زیست  محیط  با  صنعت 
اظهار کرد:  نیست،  تضاد  در  وجه 
منافع این دو بخش هیچ تضادی 
دانشگاهیان  از  باید  ندارند.  هم  با 
زمینه  در  مختلف  شرکت های  و 
حفظ  کنار  در  صنعت  ارتقای 
را  استفاده  حسن  زیست  محیط 

ببریم.
اشاره  با  پایان  در  نعمت زاده 
عراق  کشور  با  ایران  توافقنامه  به 
در مورد گرد و غبار اظهار کرد: با 
به مقابله  توافقنامه ای راجع  عراق 
با  تا  منعقد کردیم  غبار  و  با گرد 
بتوانیم  یکدیگر  علمی  همکاری 

این مشکل را حل و فصل کنیم.

قائم مقام وزیر در امور تجارت در جلسه کمیسیون اقتصادی ستاد آفریقا خبر داد: 

احداث 4 مرکز فروشگاهی در کشورهای آفریقایی با کمک بخش خصوصی 

معاون امور زراعت وزارت جهادکشاورزی 
با تاکید بر اینکه پکیج دست یابی به بهره وری 
بالا به کشاورزان ارایه خواهد شد، گفت: ۳۶ 
هزار هکتار از گندم زارهای کشور تحت آبیاری 

میکرو قرار دارد.
حاشیه  در  امروز  ظهر  کشاورز  عباس 
استان  نمونه  بهره برداران  از  تجلیل  مراسم 
زنجان، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه تنوع 
در بذور و معرفی آن ها به کشاورزان با آزمایشات 
PVS به مدت دو سال است که در مزارع 
انجام می شود، اظهار کرد: خوشبختانه در حال 
حاضر کشاورزان اطلاعات دقیق و گسترده ای 
از خصوصیات بذر دارند. این اطلاع رسانی به 

کشاورزان با گندم، جو، سورگوم، کلزا و چغندر 
آغاز شده و امیدواریم که به سایر محصولات 
نیز سرایت کند. این مسئول با اشاره به اینکه 
بیش از ۳7 رقم کلزا به کشاورزان معرفی شده 
در  ارزیابی  و  این شناسایی  داد:  ادامه  است، 
اراضی کشاورزان و به دست خود آن ها صورت 
گرفته است. در رابطه با ماشین آلات کشاورزی 
نیز از تکنولوژی های جدید با پرداخت یارانه 
ماشین های  خوشبختانه  و  می شود  حمایت 
با  کلزا  و  خرما  پنبه،  قند،  چغندر  برداشت 
تکنولوژی روز به کشاورزان معرفی شده است. 
ما  تکنولوژی  انتقال  روش  کرد:  تصریح  وی 
قرارداد  تکنولوژی  صاحبان  با  که  است  این 

رو  در  رو  و  مستقیم  به صورت  تا  می بندیم 
با کشاورزان صحبت کنند؛ در واقع این افراد 
طرح های پایلوت را در اراضی کشاورزان پیاده 
می کنند و از محققان نیز درخواست کرده ایم 
اراضی  در  را  خود  تحقیقاتی  پکیج های  که 
بر  تاکید  با  کنند.کشاورز  پیاده  کشاورزان 
اینکه اجرای طرح های تحقیقاتی در خصوص 
کلزا در هشت نقطه از کشور آغاز شده است، 
افزود: همه این اقدامات بر مبنای کمک های 
داوطلبانه انجام می گیرد و فعلا هیچ اعتباری 
در دست نیست. البته برای انتقال تکنولوژی 
کلزا ۴00 میلیون تومان هزینه کرده ایم.معاون 
امور زراعت وزارت جهادکشاورزی با بیان اینکه 

کشت نشایی برای همه محصولات زراعی به 
جز گندم، جو و سیب زمینی آغاز شده است، 
ادامه داد: معرفی ارقام جدید از جمله سورگوم، 
ارزن، تاج خروسی، آمارانت و چغندر علوفه ای 
نیز در راستای مصرف بهینه آب معرفی شده 
و معرفی بذور جدید گندم و جو به کشاورزان 
نیز از دیگر اقدامات انجام گرفته در راستای 
کرد:  است.وی خاطرنشان  آبی  با کم  مقابله 
امیدواریم که وزارت نیرو کنتورهای حجمی را 
به صورت دقیق نصب کند؛ چرا که سازش با 
کم آبی به اطلاعات دقیق نیاز دارد. نسخه های 
وزارتخانه نیز باید راحت تر، روان تر و صنعتی تر 

باشد.

معاون وزیر جهادکشاورزی:

۳۶ هزار هکتار از گندم زارهای کشور تحت آبیاری میکرو قرار دارد

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

مسائلمحیطزیستراجزوصنعتمیدانیم
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دانمارک؛ راهی برای رسیدن 
کالاهای ایرانی به اتحادیه اروپا

دانمارک  دامپزشکی  سازمان  رییس 
گفت: دانمارک و ایران از گذشته تولیدکننده 
کیفیت  ایرانی  لبنیات  و  بودند  لبنی  مواد 
هنریکسون«  »پراستارک  دارد.  بالایی  بسیار 
تفاهمنامه  امضای  آیین  در  سه شنبه  روز 
همکاری در زمینه بهداشت دام و دامپزشکی 
با جمهوری اسلامی ایران که در تهران برگزار 
شد، افزود: اکنون میزان صادرات دانمارک به 
دارد  اما محدودیت  است  ایران در حال رشد 
بتوانیم  تفاهمنامه  این  امضای  با  امیدواریم  و 
دهیم.هنریکسون  افزایش  را  مبادلات  این 
برای  راهی  تواند  می  دانمارک  کرد:  اضافه 
و  دانمارک  بازار  به  ایرانی  محصولات  ورود 
برای گسترش همکاری  و  باشد  اروپا  اتحادیه 
های آینده پایه و اساسی را ایجاد کند تا حجم 
صادرات و واردات 2 کشور افزایش پیدا کند.
وی افزود: برای صادرات لبنیات ایران به اروپا 
فقط کیفیت محصولات نیست بلکه بهداشت 
امیدواریم  و  گرفت  نظر  در  باید  نیز  را  دام 
روند  کننده  تسهیل  تفاهم،  یادداشت  این 
باشد.رییس  اروپا  لبنیات  بازار  به  ایران  ورود 
دلیل  به  گفت:  دانمارک  دامپزشکی  سازمان 
اهمیت و جایگاه دامپزشکی در کشور ما، همه 
و  ها  داروخانه  تولیدی،  واحدهای  مجوزهای 
این  دامپزشکی  سازمان  رییس  تعیین  حتی 
یا پادشاه برسد که  تایید ملکه  باید به  کشور 
سابقه این امر به ۴00 سال پیش برمی گردد. 
رییسان سازمان دامپزشکی جمهوری اسلامی 
امروز )سه شنبه(  دانمارک  پادشاهی  و  ایران 
تفاهمنامه همکاری را در زمینه بهداشت دام 
تفاهمنامه  این  کردند.در  امضا  دامپزشکی  و 
و  ایمن  تجارت  های  زمینه  سازی  فراهم  بر 
امن برای فعالان اقتصادی 2 کشور، همکاری 
علمی، پیشگیری علیه بیماری های فرامرزی 
و توسعه همکاری های آزمایشگاهی در عرصه 
بهداشت آبزیان و ماهیان سردآبی تاکید شده 
تولید  در  نوین  های  فناوری  از  است.استفاده 
دارو، واکسن و مواد بیولوژیک و تسهیل روند 
صادرات و واردات محصولات 2 کشور از دیگر 

مفاد این تفاهمنامه به شمار می رود.
************

سالانه7میلیون تن سبزی وصیفی 
ضایع می شود

رئیس پژوهشکده سبزی و صیفی وزارت 
جهاد کشاورزی اعلام کرد که سالانه 7 میلیون 
تن از محصولات سبزی و صیفی کشور به ضایعات 
تبدیل می شود. محسن خدادادی روز سه شنبه 
در گردهمایی سالانه پژوهشی سبزی و صیفی 
وزارت  باغبانی  علوم  تحقیقاتی  که در موسسه 
جهاد کشاورزی در محمدشهر کرج برگزار شد، 
افزود: سبزی و صیفی جایگاه بالایی در تولیدات 
کشاورزی کشور دارد به طوری که در 9۳0 هزار 
این محصولات 28  زیر کشت  از سطح  هکتار 
میلیون تن محصول برداشت می شود.  وی با 
بیان اینکه این محصولات در ۳۶ گونه مختلف 
گیاهی تولید می شوند، اظهار داشت: در سال 
شده  تولید  محصول  میزان  این  ارزش   1۳92
یارانه  معادل  که  بوده  دلار  میلیارد  تقریبا 11 
یک سال 75 میلیون نفر است که نشان دهنده 
جایگاه ویژه این بخش در سلامت مردم است. 
خدادادی گفت: برای رشد این بخش بایستی بر 
روی محصولات گلخانه ای، کشت کدوئیان در 
فضای باز، کشت سبزی های برگی، نخودفرنگی 
ای  ریشه  های  سبزی  همچنین  و  لوبیاسبز  و 
و قارچ تمرکز کنیم. وی به برنامه ها و اهداف 
این بخش برای ارتقای کیفیت و کمیت سبزی 
و صیفی اشاره کرد و افزود: تغییر الگوی کشت 
در مناطق عمده تولید با هدف انتقال محصولات 
سبزی و صیفی از فضاهای باز به محیط کنترل 
این  برشمرد.  ها  برنامه  این  جمله  از  را  شده 
تولید  در  نژادی  به  تحقیقاتی  برنامه  مسئول 
ارقام سبزی و صیفی در فضای باز و گلخانه ای 
و کاهش ضایعات و افزایش کیفیت محصولات 
سبزی و صیفی را از دیگر برنامه ها برشمرد و 
بیان داشت: با توجه به ضایعات بالا در این بخش 
است.   انجام  تحقیقاتی خوبی در حال  کارهای 
وی بهینه سازی روش های برداشت، انبارداری 
و حمل و نقل و بکارگیری فناوری های نوین با 
دیدگاه تولید محصول سالم و همچنین تعیین 
محصول جدید را از دیگر رویکردهای پژوهشکده 

سبزی و صیفی عنوان کرد. 
************

گسترش شیوع آنفلوانزای پرندگان 
در کشور

دبیرکل کانون سراسری مرغ تخم گذار از 
پرندگان  فوق حاد  آنفلوانزای  شیوع  گسترش 
حال  در  گفت:  و  داد  خبر  اصفهان  استان  به 
آلوده  بیماری  این  به  حاضر، 12استان کشور 
بیماری  سرایت  از  شده اند.سیدفرزاد طلاکش 
آنفلوانزای فوق حاد پرندگان به استان اصفهان 
استان   12 تاکنون  داشت:  اظهار  و  داد  خبر 
در  البته  شده اند،  بیماری  این  درگیر  کشور 
آنجا  در  بیماری  تازگی  به  که  استان هایی 
بومی  به طیور  آلودگی مربوط  مشاهده شده، 
بوده و خوشبختانه گزارشی از شیوع بیماری 
در واحدهای صنعتی گزارش نشده است. وی 
اضافه کرد: روند گسترش بیماری در واحدهای 
گزارشات  همچنان  اما  شده؛  کند  صنعتی 
جمعیت  در  آلودگی  مشاهده  از  پراکنده ای 
پرندگان بومی و وحشی ارائه می شود. دبیرکل 
تصریح  کشور  تخم گذار  مرغ  سراسری  کانون 
استان های  در  بیماری  شیوع  اگرچه  کرد: 
جدید فقط در میان پرندگان بومی بوده است، 
اما باید نگران باشیم. طلاکش همچنین درباره 
وضعیت بازار تخم مرغ نیز افزود: خوشبختانه 
ترسی که مردم از شیوع آنفلوانزا و مصرف مرغ 
و تخم مرغ پیدا کرده بودند، فروکش کرده و 
در حال حاضر بازار این محصول شرایط نسبتا 
خوبی دارد؛ هرچند که ما امیدوار هستیم این 
ترس به طور کلی در میان مصرف کنندگان 

از بین برود.


